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ČÍSLO SPISU: 1064/2024 
ČÍSLO JEDNACÍ: 6653/2024 
 
 
 
 

Zápis  
z jednání komise pro životní prostředí, parky a dětská hřiště,  

které se konalo dne 16.01.2024 od 19:00 hodin, 
v učebně IT, nám. Arnošta z Pardubic č.p. 56, Český Brod 

 
 
 
Přítomni:         Jaroslav Najbert, Pavel Bretšnajdr, Jarmila Fischerová, Anna Mach 

Šimerdová, , Lucie Pivoňková, , Klára Wretzelová, Eva Zhřívalová 
  
Nepřítomni: Denisa Holečková, Michala Misterková, Jan Rákocy, Petra Raková,  

Ladislav Velehradský 
 

Hosté:   Ing. arch. Markéta Havlíčková, Mgr. Tomáš Klinecký, Ing. Milan Majer,  
Ing. Rostislav Vodička, Lucie Šálová 

 
 
 
 

 

Program: 
 
1. Zahájení  
2. Schválení zápisu ze dne 01.11.2023 
3. Seznámení s činností městské zahradnice Lucie Šálové  
4. Zavádění motivačního systému nakládání s odpady 
5. Příprava projektů adaptujících krajinu na klima 
6. Závěr 

 
 
1. Zahájení  
Jednání komise pro životní prostředí, parky a dětská hřiště zcela výjimečně zahájila paní 
Wretzelová, kterou díky svému zpoždění (náhlá neočekáváná událost na trati) delegoval pan 
předseda. Paní Wretzelová přivítala všechny přítomné a dle programu a telefonických instrukcí 
pana předsedy uvedla jednání komise. 
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2. Schválení zápisu ze dne 01.11. 2023 
V zápise ze dne 01.11.2023 došlo dle připomínky Ing. Vodičky k upřesnění názvu ulice 
Klučovská, která byla společně s ostatními navržena pro možnost dosazení stromů. 
   
3. Seznámení se s činností městské zahradnice Lucie Šálové 
Paní Wretzelová na jednání přivítala městskou zahradnici, paní Šálovou. Paní Šálová se 
krátce představila, popsala svou pracovní náplň, vysvětlila, že se nestará o celý Český Brod, 
ale že území města má rozděleno s panem Kejhou, který zajišťuje své záležitosti, a ona bude 
mít na starosti záhony, mobilní záhony a své nové záležitosti na vybraných místech Českého 
Brodu.  Společně s panem Vodičkou na mapě ukázali, která území jsou v péči pana Kejhy a 
která území jsou v její péči.  
Na dotaz, jak vše stíhá a zda toho není někdy dost, odpověděla, že k městské zahradnici 
přibyde časem i pomocnice, což je bývalá lesní dělnice. Popsala též svou spolupráci se 
zaměstnanci Technických služeb a prozradila, že na jaře společně plánují omlazující řez 
stromů. V ulici Štolmířské by navíc mělo dojít ke kácení některých jehličnatých stromů. Paní 
Šálová dále popsala stav ulic v Českém Brodě, s některými byla spokojená, u jiných navrhla 
zlepšení, většinou se jednalo o dosazení nových rostlin a keřů tak, aby se sjednotil vzhled 
ulice, nebo o pokácení starých nevyhovujících stromů. Kladně ohodnotila například ulici 
Jeronýmovu, různé návrhy popsala u ulic Mozartova, Žitomířská a Suvorovova. Dle jejích 
slov momentálně nemá cenu řešit náměstí a Žižkovu ulici vzhledem k tomu, že se chystá 
rekonstrukce náměstí.  
Na dotaz, jak je spokojena s areálem nemocnice, odpověděla, že v nemocnici vše sice 
funguje, ale mohlo by to vypadat jinak a lépe. Chybí zde totiž ucelená péče. S jejími slovy 
souhlasila paní Šimerdová a doplnila, že areál by si zasloužil údržbu a ideálně by se mělo 
postupně začít od těch nejhorších míst. Paní Šálová na sebe ještě prozradila, že je velkou 
zastánkyní květinových luk a že květinovou louku by ráda viděla i v areálu nemocnice.  
Paní Šálová se přítomných členů zeptala, jaký je jejich názor na torza stromů a zda by se jim 
pro Český Brod líbilo jejich využití. Nastínila dvě možnosti, jak využít torza. Jako první 
možnost využití navrhla poskládat torza stromů tak, aby stromy postupně obrostly mechem, 
břečťanem, houbami a dalšími rostlinami. V nich by potom mohl vzniknout nový život. Ing. 
Vodička doplnil, že takto poskládaná torza stromů se nazývají „broukoviště“, poskytují 
útočiště pro různé druhy rostlin a živočichů a vytvářejí svůj vlastní malý ekosystém. Ale na 
druhou stranu dávají podnět pro diskuze „uvědomělých občanů“, kterým se tento systém 
nebude zamlouvat a budou ho nazývat „nepořádkem“. Dále paní Šálová navrhla, že by se 
kmeny stromů mohly poskládat tak, aby vytvořily na stezkách okolo Českého Brodu 
například malé přírodní prolézačky pro děti. Pan Vodička dodal, že pro tyto účely je nutné ale 
vybrat bezpečné kmeny, opracovat je, aby se nikdo o ně nemohl zranit, a zajistit je, aby 
nemohly při prolézání někoho ohrozit svým neočekávaným pohybem. Ing. Vodička dodal, že 
spoustu vhodných a opracovaných kmenů pro dětské prolézačky by případně mohly dodat 
Městské lesy, ale zase na druhou strany tento typ prolézaček je překážkou pro Technické 
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služby, protože překáží při sekání travního porostu.  Další možností podle paní Šálové je 
vyřezat z kmenů, které jsou nepoužitelné, různé sochy a ozdobit jimi ulice nebo parky.  
Poslední dotaz pro paní Šálovou se týkal budoucího kruhového objezdu. Členy komise 
zajímalo, zda bude osázený, případně jakými rostlinami. Pan Vodička odpověděl, že zeleň na 
budoucím kruhovém objezdu bude mít zcela na starosti pan Kejha. Na rozloučenou paní 
Šálová vyzvala členy komise, aby ji kontaktovali na mailovou adresu lucka1047@seznam.cz.  
Pan Vodička připomněl členům komise, že jak paní Šálová, tak i pan Kejha při své činnosti 
postupují v souladu s generelem zeleně, který lze dohledat i na webových stránkách Města 
Český Brod.  
 
4. Zavádění motivačního systému odpadového hospodářství 
Ve 20:10 hodin dorazil pan předseda na jednání komise a s omluvou ostatním za zpoždění a 
poděkováním paní Wretzelové, převzal vedení jednání komise. Zápis ze setkání radních a 
zastupitelů s Ing. Radkem Staňkou byl dne 19.12.2023 mailem odeslán k rukám členů rady 
města i zastupitelů města. K projednání Radě Města byl předložen ke dni 31.01.2024. Pan 
starosta připomněl, že by bylo dobré, kdyby se někdo ze členů komise jednání rady zúčastnil, 
vysvětlil blíže některé skutečnosti a případně zodpověděl další otázky a připomínky členů 
RM.  
Pan Bretšnajdr vystoupil s nápadem, jak by bylo možné snížit poplatek za komunální odpad. 
Navrhl, aby se ti, co zde žijí v nájmu, přihlásili k trvalému pobytu. Pan starosta odpověděl, že 
to jednak není v silách města a jednak majitelé a vlastníci nemovitostí často brání nájemci 
k přihlášení se k TP.  
Paní Wretzelová navrhla, že vzhledem k tomu, že spousta občanů si stěžuje na výši poplatku 
za komunální odpad, aby v rámci osvěty vznikl přehled nebo odkaz, kde bude vysvětleno, co 
obnáší poplatek a proč je zrovna v takové výši. Odkaz by se mohl používat i jako odpověď 
věčně nespokojeným občanům na sociálních sítích a skupinách.  
 
5. Adaptace na klima 
Pan Najbert zahájil poslední bod jednání dotazem, zda má Město Český Brod v plánu využít 
zpracovanou studii odtokových poměrů a začít realizovat některé z navržených 
protipovodňových úprav, které jsou ale fakticky využitelné jako úpravy pro zadržení vody v 
krajině. Pan Vodička odpověděl, že studie odtokových poměrů je hotová, ale pokud by věděl, 
že se o ní pan předseda bude vzhledem k tématu více zajímat, připravil by se a studii by blíže 
představil. Na samotném katastru města ve studii moc příležitostí není. Pan předseda 
vysvětlil, že na kraji obce Liblice má plán (záměr) v souvislosti s Jalovým potokem, kdy by 
došlo k vybudování tůně a nového ramena potoka, které by přispívaly k zadržování vody 
v krajině.  
Zmínil i návštěvu pana Stuchla na jednání komise cca před 2 roky, jehož záměr zapojit Česky 
Brod do projektu Živá krajina díky nedostatku dobrovolníků k mapování okolní krajiny 
„vyšuměl“ do ztracena. Paní Fischerová zmínila téma budování tůní u štolmířských rákosin. 
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Pan Vodička řekl, že rákosy se rozrůstají velice rychle a je nutné je postupně také odstraňovat 
a regulovat, nové tůně však nejsou potřeba, protože rákosiny jsou jedno velké území pro 
zadržení vody. Tůň za Zvonečkem už bylo nutné pročistit. K rákosinám je v současnosti 
v řešení možnost jejich ochrany a stanovení managmentu péče. Zmínil se i o tom, že 
v Městských lesích vznikají v současné době 3 tůně, a to v katastru obce Tuchoraz, 
Doubravčice a Štíhlice. Připomněl také, že k lepšímu zadržování vody v přírodě přispívá i to, 
že se nebudou sekat louky stroji, ale bude se spíše využívat živočišná výroba (krávy), dále i 
biotopy, kde se nechávají ležet spadlé stromy a dávají tak vznik „broukovištím“.  
 
6. Závěr  
V souvislosti s pokročilou večerní hodinou pan Najbert navrhl naplánovat příští jednání 
komise. Členové se shodli na dvou termínech jednání, a to v úterý 20.02.2024 od 17:30 hodin 
a úterý 26.03.2024 opět od 17:30 hodin. Jednání komise bylo ukončeno ve 20:40 hodin.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

------------------------------------------------- 
Jaroslav Najbert 
předseda Komise pro životní prostředí, 
parky a dětská hřiště 

 
 
 
 
Zapsala: Edita Drahotová  
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